
 
 
17 september 2024 
 
Bijdrage BECO in commissievergadering Ruimte en Leefbaarheid Gemeente Bernheze. 
 
Goedenavond, dank voorzitter en leden van de commissie voor deze gelegenheid om een korte 
toelichting te geven bij het agendapunt ‘buitenplanse omgevingsplanactiviteit Bleekseweg enz’ of 
anders gezegd het voornemen om een zonnepark te realiseren aan de Bleekseweg.  
 
Mijn naam is Peer Verkuijlen en ik ben voorzitter van de Bernhezer Energie Coöperatie. 
Deze coöperatie is inmiddels bijna 12 jaar geleden opgericht door betrokken inwoners in Bernheze 
samen met de gemeente Bernheze.  
Directe aanleiding was onder meer om het energievraagstuk meer onder de aandacht te brengen en 
tevens om in Bernheze de doelstelling na te streven om energieneutraal te worden. Daarbij het besef 
dat de overheid dat niet kan als er geen steun en draagvlak is binnen de gemeenschap.  
 
BECO bestaat uit vrijwilligers die zich niet zozeer inzetten om bezig te zijn met een leuke hobby als 
mooi tijdverdrijf maar vooral samen de overtuiging hebben dat er gewerkt moet worden aan een 
energietransitie.  
Het kan niet doorgaan met het uitputten van de fossiele grondstoffen en het kan ook niet doorgaan 
met het overlaten van deze basisvoorziening aan de commerciële maatschappijen waar uitsluitend de 
winst voor aandeelhouders leidend is. 
 
BECO gebruikt 3 pijlers om bij te dragen. 
Bewustwording en anders omgaan met energie. Minder gebruiken is de eerste winst. 
Ruim 15 coaches – BECOlateurs helpen inwoners bij het nemen van energiezuinige maatregelen. In het 
bijzonder voor huishoudens met lagere inkomens die moeite hebben met de energierekening.  
Gebruik van duurzaam opgewekte energie. BECO levert in samenspraak met onze landelijke 
coöperatie OM I Nieuwe Energie duurzame energie die voor 100% opgewekt is op eigen bodem met 
zon en wind. Enkele honderden huishoudens in Bernheze maken hier gebruik van. 
Energie in eigen hand van inwoners. Dat wil zeggen opwekken eigen energie binnen de gemeente 
Bernheze. Door BECO zijn samen met particulieren al een paar Postcoderoos projecten opgezet om 
dicht bij huis eigen energie op te wekken.  
Wij zijn blij dat we vanavond kunnen praten over een nieuw majeur initiatief – zonnepark Bleekseweg. 
Dat is voor ons bijzonder. Niet alleen omdat het grootschalig is maar ook omdat het ons eerste project 
is waarmee we samenwerken met een commerciële partner KRONOS die daar net als wij ook aan moet 
wennen. 
Dankzij het besluit dat eerder door uw gemeenteraad is genomen over lokale participatie worden wij 
voor 50% eigenaar van dit project en hebben daarmee als inwoners hier zeggenschap over.  
 
Daar hebben wij blijvend steun en support van u als commissie en gemeenteraad, van het College en 
de ambtelijke organisatie voor nodig. Het College, de wethouder en ambtenaren spannen zich in. Dat 
verloopt goed en er is een prettige samenwerking. Wat ons betreft blijft dat zo.  
Tenslotte, wij streven als BECO naar zo weinig mogelijk grondgebruik en zoveel mogelijk gebruik van 
daken e.d.. Echter zonder ook dit soort initiatieven zullen we onze doelstellingen niet halen. En om dat 
grondgebruik te relativeren. We hebben het hier over een tiende %  (0,01) van het grondoppervlak van 
Bernheze.  
 
Dank voor uw aandacht.  
  


